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PaÅ„stwowym stadninom koni arabskich w Polsce groÅ¼Ä… dwa procesy. Shirley Watts
zapowiedziaÅ‚a wystÄ…pienie na drogÄ™ sÄ…dowÄ… o odszkodowanie przeciwko stadninie koni
Janów Podlaski, ale nie jest jasne, czy za Å›mierÄ‡ obu klaczy, czy tylko jednej. Za PreriÄ™
zapÅ‚aciÅ‚a 230 tys. euro, a za AmrÄ™ &ndash; 340 tys. Przypuszczam, Å¼e sÄ…d oddali
roszczenia za Å›mierÄ‡ Prerii (skrÄ™t jelit jest sprawÄ… losowÄ…), ale z AmrÄ…, choÄ‡
przyczynÄ… jej Å›mierci teÅ¼ byÅ‚ skrÄ™t jelit &ndash; sprawa ma siÄ™ juÅ¼ zupeÅ‚nie inaczej.
SÄ…d bÄ™dzie musiaÅ‚ te roszczenia uznaÄ‡. Powodem jest bezsensowne woÅ¼enie
wysokoÅºrebnej Amry do kliniki w Warszawie, aby siÄ™ tam wyÅºrebiÅ‚a, a potem przewiezienie jej
w 6 dni po porodzie, z powrotem do Janowa. Takie postÄ™powanie w bardzo znacznym stopniu
zwiÄ™kszyÅ‚o prawdopodobieÅ„stwa wystÄ…pienia skrÄ™tu jelit. To wie kaÅ¼dy zootechnik,
kaÅ¼dy masztalerz. SÄ…d nie musi wiedzieÄ‡, ale potwierdzi to kaÅ¼dy lekarz weterynarii, a poza
tym mówi o tym dyrektywa EU (pisaÅ‚em o tym w art. &bdquo;Jeszcze o Å›mierci Amry&rdquo;).  
Drugi proces grozi stadninie koni MichaÅ‚ów ze strony katarskiej stadniny Al Thumama za ujawnienie
poufnego kontraktu dzierÅ¼awy ogiera Morion.  

W jakiej wysokoÅ›ci odszkodowania bÄ™dzie siÄ™ domagaÄ‡ stadnina Al Thumama, trudno
przewidzieÄ‡, ale zapewne kilkaset tysiÄ™cy euro. PoniewaÅ¼ jeden z punktów umowy stanowi o
poufnoÅ›ci kontraktu, a ta zostaÅ‚a Å›wiadomie zÅ‚amana, przegrana MichaÅ‚owa jest jak w banku.
Za przegrane oba procesy zapÅ‚acÄ… stadniny, czyli skarb paÅ„stwa, czyli my wszyscy. ZapÅ‚acimy
za fatalne decyzje skrajnie niekompetentnego i nieudolnego ministra rolnictwa Krzysztofa Jurgiela
oraz urzÄ™dników Agencji NieruchomoÅ›ci Rolnych, jej prezesa Waldemara HumiÄ™ckiego i
dyrektora zespoÅ‚u nadzoru wÅ‚aÅ›cicielskiego Andrzeja Sutkowskiego.
&bdquo;MiÄ™dzynarodowy spisek&rdquo;Dlaczego kontrakt na dzierÅ¼awÄ™ Moriona zostaÅ‚
ujawniony i kto to zrobiÅ‚? Nie przypuszczam, aby to p.o. prezesa w MichaÅ‚owie Anna DurmaÅ‚a
przekazaÅ‚a ten kontrakt bezpoÅ›rednio do prasy. Zapewne dostaÅ‚a polecenie sÅ‚uÅ¼bowe, aby
go przekazaÄ‡ do Agencji, a tzw. przeciek kontrolowany nastÄ…piÅ‚ stamtÄ…d. W jakim celu? To
proste. Atakowany zewszÄ…d (takÅ¼e przez swoich partyjnych wspóÅ‚towarzyszy) minister Jurgiel
walczy o Å¼ycie, to polityczne. Chwyta siÄ™ kaÅ¼dego argumentu, jaki moÅ¼e mu w tej walce
pomóc.Jego doradcy postawili tezÄ™, a media sprzyjajÄ…ce PiS jÄ… podchwyciÅ‚y i starajÄ…
siÄ™ nagÅ‚oÅ›niÄ‡. Niestety, trzeba przyznaÄ‡, Å¼e chwytliwÄ…. Dlaczego sprawa pozbawienia
stanowisk trojga ludzi wywoÅ‚aÅ‚a taki medialny szum nie tylko w Polsce, ale i na caÅ‚ym Å›wiecie.
ZwÅ‚aszcza o ten Å›wiat chodzi. A tu wyjaÅ›nienie jest proste. WyartykuÅ‚owaÅ‚ je na antenie
Telewizja Republika niezawodny redaktor Cezary Gmyz. To tam obwieÅ›ciÅ‚, Å¼e wykryÅ‚
&bdquo;miÄ™dzynarodowy spisek&rdquo; "OdwoÅ‚anie obu dyrektorów stadnin naruszyÅ‚o
interesy lobby o zasiÄ™gu Å›wiatowym. Hodowla koni arabskich jest jak towar z
najwyÅ¼szej póÅ‚ki. Polacy wyspecjalizowali siÄ™ w tej wÄ…skiej dziedzinie hodowania
koni. WokóÅ‚ tej sprawy wyrosÅ‚a naroÅ›l grup interesów nie tylko z Polski.&rdquo;
Dziennikarz uznaÅ‚ teÅ¼, Å¼e Arabowie próbowali odnowiÄ‡ swojÄ… hodowlÄ™ koni
kosztem Polaków. Oprócz arabskich szejków równieÅ¼ Å¼ona perkusisty Rolling Stones
Shirley Watts byÅ‚a zainteresowana stadninÄ… koni i wedÅ‚ug Gmyza, "to oni chcieli
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przejÄ…Ä‡ ten biznes".Takie sÅ‚owa moÅ¼na przeczytaÄ‡ na stronie internetowej Telewizji
Republika (http://telewizjarepublika.pl/gmyz-odw ... interesy-swiatowego-lobby,31714.html)No to
wszystko jasneNa Å‚amach dodatku specjalnego &bdquo;Gazety Polskiej&rdquo; nr 15 z 13 kwietnia
ukazaÅ‚ siÄ™ duÅ¼y artykuÅ‚ redaktora Piotra Nisztora, który z kolei poszedÅ‚ tropem
powiÄ…zaÅ„ obywatelki Belgii Hilke de Bruycker z odwoÅ‚anÄ… trójkÄ… Polaków. No i
wyÅ›ledziÅ‚. Belgijka, która zaÅ‚oÅ¼yÅ‚a fanpage &bdquo;Anna Stojanowska, Jerzy BiaÅ‚obok &
Marek Trela&rdquo;, a która zasypuje ministra i ANR listami i petycjami w obronie wspomnianej
trójki, jest menedÅ¼erem katarskiej stadniny Al Thumama, gdzie trafiÅ‚ wydzierÅ¼awiony Morion.No
to wszystko jasne. Ogólny tenor najnowszej linii obrony ministra Jurgiela, jak juÅ¼ wspomniaÅ‚em,
jest &ndash; niestety &ndash; chwytliwy. Wiem to po reakcjach maÅ‚o zorientowanych w temacie
ludzi, które to reakcje do mnie docierajÄ…. &bdquo;No tak, teraz juÅ¼ rozumiem, skÄ…d ten wielki
szum na Å›wiecie. Skoro panowie prezesi stadnin wydzierÅ¼awiali paÅ„stwowe konie za olbrzymie
pieniÄ…dze Arabom czy innym bogatym ludziom i to bez przetargu, to musieli mieÄ‡ z tego jakieÅ›
korzyÅ›ci. CoÅ› im siÄ™ tam przy okazji przyklejaÅ‚o do ich brudnych rÄ…k.&rdquo; Tak
rozumujÄ… ludzie, którzy wszÄ™dzie wietrzÄ… spiski, którym nie mieÅ›ci siÄ™ w gÅ‚owach, Å¼e
po tym Å›wiecie mogÄ… chodziÄ‡ ludzie uczciwi, którzy administrujÄ…c paÅ„stwowym majÄ…tkiem
nie kradli. Rzetelny NisztorWróÄ‡my do artykuÅ‚u redaktora Nisztora. Trzeba przyznaÄ‡, Å¼e jest
rzetelny. Napisany z tezÄ…, ale rzetelny. Wszystkie fakty podane przez autora sÄ… prawdziwe,
przynajmniej ja nie znalazÅ‚em czegoÅ›, co byÅ‚oby nieprawdÄ…, a poza tym daje siÄ™ teÅ¼
wypowiedzieÄ‡ stronie przeciwnej. Pod tym wzglÄ™dem red. Nisztor pozytywnie róÅ¼ni siÄ™ od
red. Gmyza.GÅ‚ównym punktem artykuÅ‚u red. Nisztora jest zarzut:Dlaczego jednak umowa na
dzierÅ¼awÄ™ zostaÅ‚a zawarta bez przetargu czy jakiegokolwiek konkursu wÅ›ród stadnin
potencjalnie zainteresowanych Morionem? &ndash; pyta red. Nisztor. Ale daje Jerzemu
BiaÅ‚obokowi moÅ¼liwoÅ›Ä‡ odpowiedzi na ten zarzut. I byÅ‚y prezes stadniny MichaÅ‚owskiej
wyjaÅ›nia:Szejkowie nie lubiÄ… w ten sposób rywalizowaÄ‡ &ndash; tÅ‚umaczy BiaÅ‚obok i
przekonuje, Å¼e przetarg nie byÅ‚ potrzebny. &ndash; To nie jest tak jak w zamówieniach
publicznych. Cena nie jest najwiÄ™kszÄ… wartoÅ›ciÄ…. Istotne jest przede wszystkim
miejsce, gdzie koÅ„ idzie, trener oraz moÅ¼liwoÅ›ci promocyjne klienta &ndash; podkreÅ›la.
Duma czy wstyd?A wracajÄ…c do gÅ‚ównej tezy wykrytego przez red. Gmyza
&bdquo;spisku&rdquo;. Dlaczego wszyscy najwaÅ¼niejsi na caÅ‚ym Å›wiecie, którzy dziaÅ‚ajÄ… na
rynku hodowli koni arabskich i handlu nimi, znajÄ… Jerzego BiaÅ‚oboka, Marka TrelÄ™ i AnnÄ™
StojanowskÄ…? Dlaczego kontaktowali siÄ™ czÄ™sto z nimi, wspólnie sÄ™dziowali, czy wreszcie
zawierali umowy &ndash; albo na sprzedaÅ¼, albo na dzierÅ¼awÄ™ koni? PrzecieÅ¼ odpowiedÅº
jest prosta &ndash; bo najlepsze konie arabskie na Å›wiecie rodziÅ‚y siÄ™ i rodzÄ… siÄ™ w
polskich stadninach (czy nadal bÄ™dÄ… siÄ™ rodziÄ‡ &ndash; to juÅ¼ inna kwestia). Centrum
Å›wiatowej hodowli koni arabskich byÅ‚o w Polsce. Nic wiÄ™c dziwnego, Å¼e wszyscy
pielgrzymowali do tej Mekki. PostawiÄ™ retoryczne pytanie: czy fakt, Å¼e przede wszystkim Jerzy
BiaÅ‚obok, Marek Trela, a takÅ¼e Anna Stojnowska, byli (i miejmy nadziejÄ™, Å¼e jeszcze
bÄ™dÄ…) centralnymi postaciami dyktujÄ…cymi warunki w Å›wiatowym biznesie pt. konie arabskie
powinien byÄ‡ dla nas powodem do dumy, czy do rzucania na nich podejrzeÅ„ o czerpanie
nielegalnych korzyÅ›ci?Ja naleÅ¼Ä™ do tych pierwszych, ale sÄ… i tacy, którzy siÄ™ cieszÄ…,
kiedy minister wymyÅ›la im od zÅ‚odziei.Wspaniali menedÅ¼erowieJak siÄ™ uwaÅ¼nie przeczyta
artykuÅ‚ red. Nisztora, a zwÅ‚aszcza wÄ…tek o dzierÅ¼awie Moriona, to tak naprawdÄ™ widaÄ‡,
jak Å›wietnym menedÅ¼erem jest Jerzy BiaÅ‚obok. Przeanalizujmy, ile stadnina mogÅ‚aby zarobiÄ‡
na Morionie w innych przypadkach.SprzedaÅ¼Gdyby stadnina sprzedaÅ‚a Moriona, ale to
mogÅ‚oby mieÄ‡ miejsce tylko poprzez aukcjÄ™, byÄ‡ moÅ¼e uzyskaÅ‚aby za niego 1 mln euro.
Na tyle bowiem dzierÅ¼awca musiaÅ‚ go ubezpieczyÄ‡. Jednorazowo do kasy wpadÅ‚aby niezÅ‚a
suma, ale za jego ewentualne wykorzystanie w polskiej hodowli stadniny musiaÅ‚yby pÅ‚aciÄ‡ i to
sÅ‚ono.Zarabia jako reproduktorGdyby Morion zostaÅ‚ w MichaÅ‚owie i zostaÅ‚a ustanowiona cena

https://hipologika.pl 24.06.2025, 7:23:12 - 2

http://telewizjarepublika.pl/gmyz-odwolanie-dyrektorow-stadnin-koni-naruszylo-interesy-swiatowego-lobby
https://hipologika.pl
mailto:webmaster@hipologika.pl


za krycie nim obcych klaczy, to ile mógÅ‚by zarobiÄ‡ dla stadniny? Jak mnie poinformowaÅ‚ Jerzy
BiaÅ‚obok, cena stanówki dla 3-letniego ogiera, nawet z bardzo dobrym pochodzeniem, nie byÅ‚aby
zapewne wyÅ¼sza niÅ¼ 1000-1500 euro. Dobrze, zaÅ‚óÅ¼my &ndash; 2000 euro. Do tej pory
Å¼aden ogier w MichaÅ‚owie nie pokryÅ‚ w roku wiÄ™cej obcych klaczy w roku niÅ¼ 10. Dobrze,
zaÅ‚óÅ¼my &ndash; 15. PomnóÅ¼my to przez dwa lata, to mamy równanie: 2000 euro = ok. 8000
zÅ‚ x 15 = 120 000 zÅ‚ x 2 = 240 000 zÅ‚.Tyle mógÅ‚by maksymalnie zarobiÄ‡ dla stadniny przez
dwa lata.JeÅ›li zaÅ› stadnina chciaÅ‚aby go nadal pokazywaÄ‡ na czempionatach, woziÄ‡ po
caÅ‚ym Å›wiecie i promowaÄ‡, to jakÄ…Å› czÄ™Å›Ä‡ tego zysku pochÅ‚onÄ™Å‚by nakÅ‚ady na
tÄ™ promocjÄ™. A tymczasem Jerzy BiaÅ‚obok wydzierÅ¼awiÅ‚ ogiera, który w tym roku ma
dopiero 3 lata, za sumÄ™ 200 tys. euro za dwa lata, czyli za ok. 800 tys. zÅ‚! I te pieniÄ…dze juÅ¼
sÄ… na koncie stadniny! Katarska stadnina Al Thumama musiaÅ‚a bowiem zgodnie z kontraktem
zapÅ‚aciÄ‡ z góry.Do tego z ewentualnych wygranych na pokazach poÅ‚owa trafia do MichaÅ‚owa.
Do tego w pierwszym roku Morion moÅ¼e kryÄ‡ tylko klacze naleÅ¼Ä…ce do Al Thumama, w
drugim zaÅ›, kiedy bÄ™dzie miaÅ‚ juÅ¼ 4 lata, moÅ¼na nim kryÄ‡ obce klacze, po 5000 euro, z
czego poÅ‚owa dla MichaÅ‚owa. Al Thumama nie moÅ¼e jednak zamroziÄ‡ nasienia ogiera, czyli
nie moÅ¼e zrobiÄ‡ sobie zapasu.  Katarczycy bÄ™dÄ… zapewne woziÄ‡ Moriona po
prestiÅ¼owych pokazach, gdzie zdobÄ™dzie kolejne tytuÅ‚y, wiÄ™c jego wartoÅ›Ä‡ wzroÅ›nie.
Jednym sÅ‚owem mówiÄ…c, MichaÅ‚ów zapewniÅ‚ sobie nie tylko konkretny, wymierny w euro
dochód, ale i zapewniÅ‚ sobie dalszÄ…, kosztownÄ… promocjÄ™ ogiera za pieniÄ…dze katarskie. 
To wszystko pokazuje, jak genialnym menedÅ¼erem jest Jerzy BiaÅ‚obok. Jakie znaczenie ma w tej
sytuacji fakt, Å¼e nie odbyÅ‚o siÄ™ to w drodze publicznego przetargu? ZresztÄ…, jak mi
powiedziaÅ‚ Jerzy BiaÅ‚obok, pertraktowaÅ‚ w sprawie Moriona  jeszcze z dwoma innymi
podmiotami, ale tamte nie chciaÅ‚y przystaÄ‡ na tak wygórowane warunki finansowe. Bo to sÄ…
bardzo wygórowane warunki finansowe!Tak skutecznego menedÅ¼era, jakim jest Jerzy BiaÅ‚obok,
powinno siÄ™ nagradzaÄ‡ odznaczeniami paÅ„stwowymi, oprawiÄ‡ w ramkÄ™ i powiesiÄ‡ w
muzeum gospodarki, a co go spotkaÅ‚o? ZatytuÅ‚owaÅ‚em ten fragment &bdquo;Wspaniali
menedÅ¼erowie&rdquo;. Bo te same sÅ‚owa moÅ¼na wypowiedzieÄ‡ pod adresem Marka Treli.
Stadnina w Janowie Podlaskim takÅ¼e wydzierÅ¼awiaÅ‚a za duÅ¼e pieniÄ…dze swoje najlepsze
konie, czy to klacze, czy ogiery. Owszem, obie stadniny co roku proponowaÅ‚y na aukcjÄ™ jakieÅ›
gwiazdy, bo coÅ› trzeba sprzedawaÄ‡. Bo trzeba zapewniaÄ‡ spóÅ‚kom prawa handlowego, jakimi
sÄ… stadniny, zysk. Ale jeÅ›li duÅ¼Ä… czÄ™Å›Ä‡ tego zysku byli w stanie zapewniÄ‡ przez
dzierÅ¼awy najlepszych koni, a najwiÄ™kszÄ… zaletÄ… tego procederu byÅ‚o i jest to, Å¼e te
konie sÄ… nadal do dyspozycji dla polskiej hodowli, to czyÅ¼ nie jest to genialne rozwiÄ…zanie? I
pomyÅ›leÄ‡, Å¼e ten wspaniale funkcjonujÄ…cy mechanizm, nie rabunkowy dla rodzimej hodowli, a
przynoszÄ…cy stadninom, czyli skarbowi paÅ„stwa miliony euro, zostaÅ‚ zniszczony w krótkim
czasie przez Ä‡wierÄ‡inteligenta, bo posÅ‚uchaÅ‚ podszeptów dwóch kolesi-cwaniaczków, którymi
kierowaÅ‚y niskie pobudki; zemsty i prywaty. W tym momencie te ciemne indywidua sÄ… górÄ…, a
uczciwi paÅ„stwowcy zostali wyrzuceni z pracy i wyzywani sÄ… od zÅ‚odziei! Oto &bdquo;dobra
zmiana&rdquo;!ZarodkiI na koniec jeszcze o zarodkach. W emitowanym we wtorek 12 kwietnia
duÅ¼ym materiale w TVN24 pt. &bdquo;PaÅ„skie oko&rdquo; (
http://www.tvn24.pl/wideo/magazyny/panskie-oko,1521623.html?playlist_id=12703) wypowiadaÅ‚
siÄ™ redaktor Robert ZieliÅ„ski z &bdquo;Polska The Times&rdquo;. CzÅ‚owiek doskonale
obeznany z realiami wyÅ›cigowymi w Polsce, wÅ‚aÅ›ciciel koni biegajÄ…cych na torze,
wspóÅ‚komentujÄ…cy wyÅ›cigi na SÅ‚uÅ¼ewcu dla TVP. Kiedy mówiÅ‚ o tym, Å¼e dzierÅ¼awy
klaczy z paÅ„stwowych stadnin do USA budzÄ… zastrzeÅ¼enia, bo przecieÅ¼ tam moÅ¼na
pobieraÄ‡ nieograniczonÄ… liczbÄ™ zarodków, a wiÄ™c za chwilÄ™ wiÄ™cej cennych koni z
polskimi rodowodami bÄ™dzie za oceanem niÅ¼ w Polsce &ndash; jakbym sÅ‚yszaÅ‚ Andrzeja
Wójtowicza. O tej nieograniczonej liczbie zarodków w USA to prawda, ale kolego Robercie!
Zarzucam Panu co najmniej nierzetelnoÅ›Ä‡ dziennikarskÄ… polegajÄ…cÄ… na tym, Å¼e nie
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sprawdziÅ‚ Pan, jak wyglÄ…daÅ‚y kontrakty dzierÅ¼awy klaczy z polskich stadnin. Å»adna z umów
dzierÅ¼awy klaczy podpisana przez którÄ…kolwiek z trzech stadnina arabskich (BiaÅ‚ka, Janów
Podlaski czy MichaÅ‚ów) nie dopuszczaÅ‚a moÅ¼liwoÅ›ci pobrania wiÄ™kszej liczby zarodków w
roku niÅ¼ cztery. Na ogóÅ‚ byÅ‚y to 2-3 rocznie. Jedynie umowa na michaÅ‚owskÄ… WieÅ¼Ä™
Mocy dopuszczaÅ‚a pobranie 4 zarodków w roku. PoniewaÅ¼ klacz ta byÅ‚a w dzierÅ¼awie przez
dwa lata, amerykaÅ„ska stadnina, która jÄ… wydzierÅ¼awiÅ‚a, mogÅ‚a teoretycznie pozyskaÄ‡ od
niej 8 potomków. Ale pozyskaÅ‚a tylko trzy! Bo to nie takie proste, ale o tym nie bÄ™dÄ™ siÄ™
juÅ¼ rozpisywaÅ‚. Taki jest stan faktyczny. Za cenÄ™ trzech Åºrebaków stadnina w MichaÅ‚owie
zyskaÅ‚a konkretnÄ… sumÄ™ pieniÄ™dzy (niemaÅ‚Ä… &ndash; nie wiem ile dokÅ‚adnie), a na
dodatek WieÅ¼a Mocy wróciÅ‚a jako trójkoronowana &ndash; wygraÅ‚a trzy najbardziej
prestiÅ¼owe pokazy w USA, w tym narodowy.Kiedy mówiÄ™ o BiaÅ‚oboku i Treli, Å¼e sÄ…
&bdquo;paÅ„stwowcami&rdquo;, to wÅ‚aÅ›nie dlatego &ndash; nie tylko zarabiali dla kierowanych
przez siebie stadnin pieniÄ…dze, ale zawsze potrafili przy tym zadbaÄ‡ o interes polskiej hodowli.
Marek Szewczyk   
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